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Hoofdstuk XV 
Departement van Sociale Zaken 
en Werkgelegenheid 

Nr. 18 LIJST VAN VRAGEN 
Vastgesteld 31 oktober 1983 

Ter voorbereiding van de openbare behandeling heeft de vaste Commissie 
voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid1 onderstaande lijst van vragen 
opgesteld. Onder het voorbehoud dat de regering deze vragen tijdig zal 
hebben beantwoord, acht de commissie de beraadslaging genoegzaam 
voorbereid. 

BEGROTING VAN UITGAVEN (stuk nr. 1) 

Artikel I 

1 
Wat houdt de «technische verschuiving» in tussen de posten «Jaarwedde 

Minister» en «Sociale lasten»? Geldt deze verschuiving tevens voor de 
beide staatssecretarissen? (zie het Nader Rapport). 

1 Samenstelling: 
Leden: Keja (WD), Poppe (PvdA), 
Weijers (CDA), Kraaijeveld-Wouters 
(CDA), voorzitter, Beckers-de Bruijn (PPR), 
Spieker (PvdA), Moor (PvdA), De Korte (VVD), 
Gerritse (CDA), Buurmeijer (PvdA), ondervoor-
zitter, Toussaint (PvdA), Buikema (CDA), 
Rempt-Halmmans de Jongh (VVD), Leerling 
(RPF), Schutte (GPV), Groenman (D'66), Van 
der Vlies (SGP), Willems (PSP), Brouwer 
(CPN), Oomen-Ruijten (CDA), Ter Veld (PvdA), 
Paulis (CDA), Dales (PvdA), Ubels-Veen (EVP), 
Korthals (VVD), Linschoten (VVD). 
Plv.Leden: De Grave (VVD), Worrell (PvdA), 
Hermsen (CDA), G. C. van Dam (CDA), Meijer 
(PvdA), Kombrink (PvdA), Van Erp (VVD), 
Cornelissen (CDA), M. P. A. van Dam (PvdA), 
Salomons (PvdA), Beinema (CDA), Hermans 
(VVD), Nypels (D'66), Eshuis (CPN), Wolters 
(CDA), Wöltgens (PvdA), Evenhuis-van Essen 
(CDA), Knol (PvdA), Kamp (VVD), Nijhuis 
(VVD). 

Kan een specificatie worden gegeven van de artikelen 101,106 en 107? 

MEMORIE VAN TOELICHTING (stuk nr. 2) 

Blz.3 

3 
Wat wordt bedoeld met «de huidige structurele onevenwichtigheden»? 

Wordt het herstel in de Verenigde Staten niet mede bevorderd door een 
opleving van de binnenlandse bestedingen? Zo ja, waarom wordt dit dan in 
Nederland niet nagestreefd? 

Wat wordt bedoeld met relatief sterke daling van het volume van de 
particuliere consumptie? Waaraan is deze daling gerelateerd? 
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Op welke wijze houdt de volumedaling van de particuliere consumptie 
verband met de ombuiging? Is deze volumedaling in elke bedrijfstak even 
sterk? Is er geen verband tussen volumedaling van particuliere consumptie 
en de geconstateerde toeneming van particuliere besparingen? 

6 
In welke mate valt de relatief sterke daling van het volume van de 

particuliere consumptie te verklaren uit de verminderde koopkracht dan 
wel uit de toegenomen besparingen? 

Blz.4 

7 
Kunnen de diverse compartimenten van de collectieve sector qua 

inkomensontwikkeling feitelijk nog worden vergeleken met ontwikkelingen 
in de marktsector, nu de ontwikkelingen in de marktsector zeer verschillend 
zijn en zijn geweest? 

8 
Wanneer zal de notitie Inkomensbeleid de Kamer bereiken? Beperkt deze 

notitie zich tot het inkomensbeleid als zodanig of wordt de relatie met het 
totale functioneren van de economie centraal gesteld? 

9 
Kan een overzicht worden gegeven van de gemiddelde ontwikkeling van 

het «incidenteel» vanaf 1978 van de verschillende inkomenscategorieën 
(minimum, modaal, 2 x modaal, 4 x modaal)? 

10 
Is het zo verheugend dat de zogenoemde pakketvergelijking thans 

plaatsvindt zonder instemming van een der grote ambtenarencentrales? 
Wat heeft de minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid gedaan om 
te bevorderen dat de oorzaak van de bezwaren der betrokken bonden zou 
worden weggenomen? Heeft hij daartoe overleg gevoerd met de werkge-
versorganisaties? 

Blz.5 

11 
Van wie kan redelijkerwijs worden verlangd, dat men verantwoordelijkheid 

draagt voor de voorziening in het materiële bestaan? 

12 
Wat wordt verstaan onder «de kern van het stelsel van sociale zekerheid»? 

13 
Wanneer geschreven wordt dat «de terugval (in inkomen) niet tot 

bestaansonzekerheid mag leiden», bestaat er dan een indicatie omtrent 
de mate van terugval waarbij dat wel het geval zou zijn? 

14 
Hoe wordt getoetst of inkomensterugval niet tot bestaansonzekerheid 

leidt? 

15 
Wat wordt bedoeld met een «reële grond» voor angst, te vervallen tot 

armoede? Welke gronden worden irreëel en welke reëel geacht? 

16 
Is de minister werkelijk van mening dat - gezien de huidige prognoses 

voor economische groei en werkloosheid bij voortzetting van het regerings-
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beleid - de voorgenomen afwenteling op de sociale zekerheid géén reële 
grond is voor angst om te vervallen tot armoede? Hoe ver kan het wel-
vaartsniveau van mensen met een minimumuitkering nog dalen vóór de 
minister van armoede zou spreken? 

Blz. 6 

17 
Welke maatregelen zijn sinds 1977 genomen ten einde te komen tot een 

beperking van de omvang van de sociale zekerheidsuitgaven? 

18 
Welke voorstellen zijn sinds 1977 door de diverse kabinetten gedaan 

welke niet tot wetgeving hebben geleid? 

19 
Kan worden medegedeeld hoe de voortgang is van de advisering door 

de SER over de adviesaanvraag van 25 mei 1983? 

20 
Welke (wettelijke) procedures heeft de regering voor ogen om de door 

haar gewenste ombuiging in de sociale zekerheid per januari 1984, respec-
tievelijk 1 juli 1984 door te voeren? In hoeverre houdt zij rekening met 
vertraging in het uitbrengen van adviezen door de adviesorganen? 

21 
Acht het kabinet het particulier bijverzekeren met betrekking tot de 

risico's van werkloosheid een haalbare zaak? Is het werkloosheidsrisico een 
actuarieel hanteerbaar risico? 

22 
Hoe verhoudt de zinsnede met betrekking tot de arbeidskosten, die 

voortvloeien uit compenserende afspraken inzake de sociale zekerheid, zich 
tot de adviesaanvrage aan de Stichting van de Arbeid van 4 oktober 1983? 

23 
Welke onderdelen van het huidige stelsel van sociale zekerheid behoeven 

aanpassing als gevolg van de 3de richtlijn van de EG? 

24 
Wanneer kan het SER-advies en het ER-advies over de gelijke behandeling 

in de AOW verwacht worden? 

Blz. 7 

25 
Is het waar dat het onvoldoende afgestemd zijn van de huidige uitke-

ringsregelingen op omvang en karakter van de huidige niet-activiteit met 
name is gelegen in de aard van het omslagstelsel en het niet reserveren 
binnen de algemene middelen gedurende de jaren met een groei voor 
periodes van recessie? 

26 
Is over het grote verschil in uitkeringsrechten tussen gezonde werklozen 

en voor werklozen die tevens arbeidsongeschikt zijn, althans waar het de 
werkloosheidscomponent betreft, een concreet voorstel ter advisering aan 
de SER voorgelegd? 

27 
Zou volledige werkgelegenheid benaderd kunnen worden door middel 

van algemene invoering van een 25-urige werkweek? Zijn onderzoeken 
voorhanden (of worden die verricht) over belemmeringen die een 25-urige 
werkweek in de weg staan? 
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28 
Waarom is hier, noch op een andere plaats in de memorie van toelichting, 

een streefcijfer voor de omvang van de te bereiken arbeidsduurverkorting 
genoemd, terwijl in uitlatingen van de minister van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid in interviews meermalen verwezen is naar een wenselijk 
percentage van 20 in 1990? 

Blz. 9 

29 
Wijkt het gestelde over het unaniem accorderen door de toetsingscom-

missie niet af van hetgeen door staatssecretaris De Graaf is gezegd tijdens 
het mondeling overleg over de betreffende circulaire, namelijk dat van een 
echte eis van unanimiteit geen sprake is (geen vetorecht dus) aangezien de 
gemeenten hun eigen (eind)verantwoordelijkheid hebben? 

30 
Hoe zijn zij, die geplaatst worden op proefprojecten en praktijkervarings-

projecten, sociaal verzekerd, onder meer waar het gaat om arbeids-
ongeschiktheid? 

31 
Is de «f1 mld. in 1984 én 1985» voor werkgelegenheidsprojecten inclusief 

of exclusief de te verwachten (directe) inverdieneffecten geraamd? 

Blz. 10 

32 
Welke maatregelen worden er genomen om de sterke werkloosheid 

onder jongeren van culturele minderheden te bestrijden? 

Blz. 11 

33 
Op welke wijze is in de ca.o."Onderhandelingen aandacht besteed aan de 

positie van werkzoekende meisjes? 

34 
Op welke wijze wordt in het beleid uitdrukking gegeven aan het feit dat 

relatief aanmerkelijk meer meisjes dan jongens werkloos zijn? Kan een 
overzicht worden gegeven van de effecten van het betreffende beleid, 
uitgesplitst naar meisjes en jongens, in relatie tot de respectieve werkloos-
heidscijfers? 

35 
Bestaat er een indicatie hoe groot de potentiële vrouwelijke beroepsbe-

volking is, indien er voldoende banen beschikbaar zouden zijn? 

36 
Waaruit blijkt, dat de toeneming van arbeidsparticipatie van vrouwen 

niet zozeer wordt veroorzaakt door een grotere toestroom van vrouwen 
naar de arbeidsmarkt, maar door een aanzienlijke vermindering van de 
uitstroom? 

37 
Wat is de inhoud van de «eenzijdige beroepsoriëntatie van vrouwelijke 

schoolverlaters»? 

Blz. 12 

38 
In welke mate leidt de VUT tot een extra arbeidsplaatsenaanbod voor 

jongeren? 
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Blz. 13 

39 
Is een strikte spiegelbeeldige gelijkberechtiging van mannen en vrouwen 

- waar de maatschappelijke ongelijkheid zo groot is - in overeenstemming 
met de bedoelingen van de Europese Richtlijnen over het bestrijden van 
discriminatie? 

40 
Is het waar dat de belastingwetgeving voor tweeverdieners «aan de 

bovenkant» een inkomensbeperking oplevert? Kan dit cijfermatig worden 
aangetoond? 

Blz. 14 

41 
Waaruit blijkt een «groeiende maatschappelijke belangstelling voor de 

mogelijke consequenties van bepaalde ontwikkelingen voor de kwaliteit 
van de arbeid en de arbeidsomstandigheden»? 

42 
Wanneer zal de aangekondigde adviesaanvrage met betrekking tot de 

herziening van de Arbeidswet gereed zijn? Hoeveel jaren wordt daar 
inmiddels al aan gewerkt? 

Blz. 15 

43 
Op welke organisatorische voorziening wordt gedoeld? 

44 
Kan een overzicht worden gegeven van de taken die ter uitvoering van 

de -2%-operatie zullen worden afgeslankt of afgeschaft? 

45 
Kan een overzicht worden verstrekt van de invulling bij het ministerie 

van Sociale Zaken en Werkgelegenheid van de zogenoemde 2%-operatie? 

Blz. 17 

46 
Zijn concrete voorbeelden van het «grijze circuit» te geven? 

Blz. 18 

47 
Past het in de «verantwoordelijke samenleving», waarin individuen 

rekening moeten houden met meer dan het eigenbelang en ruimte moeten 
hebben om persoonlijke verantwoordelijkheid te beleven, dat de regering 
maatregelen treft om de belastingdruk voor de hoogste inkomens te 
verlagen om hen zo tegen frauduleuze handelingen in bescherming te 
nemen? 

48 
Bij welke categorieën en maatschappelijke lagen meent de minister een 

tendens te bespeuren om regels en afspraken, normen en verwachtingen 
minder waar te maken en na te leven? Bij welke daarvan kan worden 
gezegd dat hun situatie het heel moeilijk maakt maatschappelijk overeen-
gekomen regels en afspraken na te komen? 
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Blz. 21 

49 
Wanneer acht de minister het moment gekomen om zo nodig de particu-

liere consumptie aan te wakkeren? 

Blz. 22 

50 
Voor welk deel wordt de afnemende groei van de werkloosheid in 1984 

verklaard door terugtrekking van het arbeidsaanbod? 

51 
Hoeveel van de bereikte daling van de loonkosten per eenheid produkt is 

weer verloren gegaan door de koersstijging van de gulden? Kan dit worden 
gedifferentieerd per exportgebied? 

52 
Hoeveel van de geschatte rentelasten van de Staat, indien de voorgenomen 

tekortreductie achterwege zou blijven, zou terechtkomen bij Nederlandse 
institutionele beleggers (ongewijzigde verhoudingen voorondersteld)? 
Hoeveel zou het rendement van de institutionele beleggers dan hoger zijn 
dan oorspronkelijk actuarieel noodzakelijk wordt geacht? 

Blz. 23 

53 
Hoe zou het inkomensbeleid er uitzien indien vakbeweging en werkgevers 

aan de oproep door de politiek om de vakantietoeslag af te romen en af te 
toppen, gevolg zouden geven? 

Blz. 24 

54 
Hoe denkt de regering een parallelle inkomensontwikkeling tussen de 

collectieve sector en de marktsector op termijn te bereiken? 

55 
Wat is de zin van het handhaven van de doelstelling van een parallelle 

inkomensontwikkeling tussen collectieve en marktsector indien deze in 
1984 er blijkens uitlatingen ook daarna voorlopig niet (meer) wordt gereali-
seerd? 

56 
Hoe is de gemiddelde inkomensontwikkeling van de belangrijkste 

groepen vrije-beroepsbeoefenaren geweest van 1979-1983? 

57 
Op welke wijze heeft de regering uitvoering gegeven aan de motie-Tous-

saint c.s. (14182, nr. 44) over het bevorderen van het dienstverband voor 
medisch specialisten? 

58 
Kan een inzicht worden gegeven hoe inmiddels de feitelijke beloning van 

artsen in dienstverband in de kwartaire sector is geregeld? 

59 
Op welke wijze heeft de regering haar toezegging van 20 januari 1982 

gestand gedaan, inhoudende te zullen bezien hoe ten aanzien van beoefe-
naren van vrije beroepen buiten de medische sector rechtstreekse regulari-
satie van inkomensvorming mogelijk is? 
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60 
In welk tempo denkt de regering de positieve restposten weg te werken? 

61 
Ten aanzien van welke groepen beoefenaren van vrije beroepen wil de 

regering de instroom bevorderen en in welke mate? 

62 
Welk inkomensoffer zal er in beginsel bij bevordering van instroom 

tegenover moeten staan? 

Blz. 25 

63 
Zou ook een redelijk parallel verloop van contractlonen enerzijds en 

minimumloon en uitkeringen anderzijds zijn bereikt indien de regering niet 
had ingestemd alsnog 1% verhoging toe te kennen? 

64 
Zijn er cijfers waaruit blijkt dat de achtereenvolgende verlagingen van 

het minimumjeugdloon tot verbetering van de werkgelegenheidssituatie 
voor jongeren heeft geleid? 

65 
Is er sprake van een verdringingseffect tussen jongeren onderling? 

66 
In welke fase verkeert de uitvoering van de motie-Groenman over een 

samenhangend inkomensbeleid voor jongeren? 

67 
Kan een overzicht worden gegeven van de aanpassingen van minimum-

loon en sociale uitkeringen zoals die hadden moeten geschieden sinds de 
invoering van de WAM in 1980, en van de werkelijke ontwikkeling? Als 
deze ontwikkeling doorgetrokken wordt naar 1984, hoe groot zal dan 
vermoedelijk de achterstand zijn per 1 juli 1984 ten opzichte van de WAM? 

68 
Hoe ligt dit voor de minimumjeugdlonen, inclusief de specifieke kortingen 

daarop sinds dezelfde datum? 

69 
Kan de notitie over de cumulatieve gevolgen van de bezuinigingen voor 

gehandicapten, welke eerder in de Kamer is besproken, worden aangevuld 
met de effecten van de bezuinigingen in 1983 en 1984, voor zover deze 
daarin nog niet waren opgenomen? 

70 
Hoeveel extra geld is er voor het kort-MBO? Hoeveel geld is er nu in het 

totaal beschikbaar voor het kort-MBO? 

71 
Wanneer kan verslag worden gedaan van het overleg over minimum-

jeugdlonen en arbeidsduurverkorting? 

72 
Kan een overzicht worden verstrekt van het minimumjeugdloon na 1 

januari a.s., de minimumuitkeringen voor jongeren, de wedde voor 
dienstplichtigen, de salariëring van jonge ambtenaren, de salariëring van 
jongeren werkzaam in de gesubsidieerde en gepremieerde sector en van 
enkele grote bedrijfstakken c.q. bedrijven in de marktsector? 
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Blz. 26 

73 
Mag uit het voornemen om een wetsvoorstel in te dienen ten einde 

naleving van de Wet minimumloon en minimumvakantiebijslag te bevor-
deren, worden afgeleid dat deze wet slecht wordt nageleefd? 

Blz. 27 

74 
Hoe is de stand van zaken met betrekking tot de herbezetting in de 

trendvolgerssector als gevolg van de arbeidsduurverkorting in 1983? 

75 
Welke belangrijke knelpunten zijn nog niet opgelost? 

Blz. 28 

76 
Wat zijn de beleidsvoornemens over het investeringsloon? 

77 
Kan de minister aangeven wat anno 1983 het nut is van het Bezitvor-

mingsfonds? Is heroverweging niet geboden? 

78 
Waarom wordt wederom (de tekst van par. 1.2.4.2 is overigens bijna 

letterlijk gelijk aan die van het voorgaande jaar) niets vermeld over de 
resultaten met betrekking tot het tweede doel van het Bezitsvormingsfonds, 
namelijk het bevorderen van het eigen-woningbezit? Kan dat alsnog 
gebeuren? 

Blz. 29 

79 
Op welke wijze wordt gepoogd enig inzicht in verloop en ontwikkeling 

van de bedrijfsspaarregelingen te verkrijgen? 

80 
Waarom zag het CBS zich genoodzaakt af te zien van een voorgenomen 

onderzoek naar bedrijfsspaarregelingen? 

81 
Is het wel verstandig om de Jeugdspaarwet negatief te beïnvloeden? 

Blz. 30 

82 
Wanneer kan de Kamer verdere beleidsvoorstellen met betrekking tot het 

ter beschikking stellen van arbeidskrachten verwachten? 

Blz. 31 

83 
Bestaat er enige indicatie wanneer het Hof van Justitie van de EG een 

uitspraak zal doen? 

84 
Kan commentaar worden gegeven op de onlangs door het ICOR (lnfor-

matiecentrum ondernemingsraden) aangeboden brochure «OR-leden voor 
de rechter», over het ontslaan van (kritische) OR-leden? 
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Blz. 32 

85 
Hoe verhoudt zich het streven, zoals verwoord in deze paragraaf, met 
1. het feit dat op blz. 26 in par. 1.2.2.2 wordt vermeld dat aan de SER 

de vraag wordt voorgelegd of een bijzondere verhoging van het minimum-
loon wenselijk is, terwijl reeds de conclusie wordt getrokken dat zulks niet 
wenselijk is (enige regels verder); 

2. het feit dat op blz. 42 wordt geschreven dat aan een wetsvoorstel 
reeds hard wordt gewerkt terwijl de SER nog moet adviseren over de 
inhoud daarvan; 

3. het feit dat op blz. 43 (2.11.1) wordt aangekondigd dat de SER om 
advies zal worden gevraagd over de interimmaatregel pensioenbreuk, 
maar daarvoor niet veel tijd nodig zal hebben, omdat sociale partners er 
reeds uitvoerig op hebben gestudeerd. De laatste geschiedde immers in 
een wezenlijk anderssoortig orgaan, de Stichting van de Arbeid. 

86 
Is de conclusie gerechtvaardigd dat aan de SER alleen dan alle ruimte tot 

adviseren wordt geboden, wanneer het niet om bezuinigingsvoorstellen 
gaat? 

Blz. 33 

87 
Wordt bij het onderzoek door de SER naar het functioneren van de 

provinciale sociaal-economische adviesraden/overlegstructuren tevens 
betrokken de relatie met de Regionale Raden voor de Arbeidsmarkt? 

88 
Waarom worden geen nieuwe impulsen gegeven aan de ontwikkeling 

van het PBO-bestel? 

Blz. 34 

89 
Wanneer kunnen resultaten worden verwacht van het onderzoek naar 

initiatieven en maatschappelijke ontwikkelingen, die de relaties tussen 
arbeid, educatie en vrijetijdsactiviteiteiten doen veranderen? 

90 
Hoeveel BKE-projecten zijn in gang gezet en hoeveel deelnemers worden 

er bereikt? 

91 
In welke mate voldoet de huidige wetgeving met betrekking tot gelijke 

behandeling aan de Europese Richtlijn ter zake? 

92 
Is het waar dat een nader onderzoek ter voorbereiding van een inbreuk-

procedure door de Europese Commissie wordt uitgevoerd dan wel voorbe-
reid? 

93 
Op welke terreinen heeft dan het vermeende niet-voldoen aan de 

Europese Richtlijn over de gelijke behandeling betrekking? 

94 
Wanneer zal het opstellen van richtlijnen over personeelswerving, met 

name de advertenties, voltooid zijn? 
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Blz. 35 

95 
Zal de nota betreffende de toepassing van de beginselen van gelijke 

beloning en gelijke behandeling op een zodanig tijdstip verschijnen, dat de 
daarin verwerkte informatie bij de begrotingsbehandeling een rol zou 
kunnen spelen? 

96 
Wanneer zal de Kamer het voorstel tot ratificatie van het lAO-verdrag 

met betrekking tot werknemers met gezinsverantwoordelijkheid voorgelegd 
krijgen? 

97 
Hoever zijn de adviesorganen gevorderd met het opstellen van adviezen 

over het ouderschapsverlof? 

98 
Wanneer denkt de regering een definitief standpunt over het ouderschaps-

verlof te kunnen innemen? 

Blz. 37 

99 
Aan welke «uitbreiding van rechten» wordt concreet gedacht? 

100 
Welke procedure wordt voorgenomen met betrekking tot de stelselher-

ziening sociale zekerheid in relatie tot de Kamer? 

Blz. 38 

101 
Is intussen bekend wanneer de ER zijn advies betreffende gelijke behan-

deling van mannen en vrouwen in de AOW zal uitbrengen? 

102 
Wanneer kunnen de adviezen over de beroepsregelingen van de sociale 

zekerheid worden tegemoet gezien? 

103 
Worden reeds voorbereidingen getroffen voor de realisering van de 

gelijke behandeling van mannen en vrouwen in de WWV, zodat die 
inderdaad voor het einde van 1984 zal worden gerealiseerd, ingevolge de 
desbetreffende EG-richtlijn? (Dit gezien het feit dat het SER-advies de 
herziening van het sociale zekerheidsstelsel uiterlijk 1 juli 1984 zal zijn 
uitgebracht) 

104 
Is het mogelijk in het vervolg de aanbevelingen en beleidsmatige 

conclusies van afgeronde onderzoeken in een bijlage bij de begroting kort 
samen te vatten en deze te doen vergezellen van de (voorlopige) stand-
puntbepaling van de regering? 

Blz. 39 

105 
Kan per onderzoek, dat in 1983 werd afgerond, opgesomd op blz. 39, 

worden aangegeven waarbij en op welke wijze in het beleid de uitkomsten 
worden betrokken? 
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106 
Is een onderzoek naar de relatie tussen demografische ontwikkelingen en 

sociale zekerheid noodzakelijk, tegen de achtergrond van het feit dat 
a. statistische gegevens c.q. verwachtingen omtrent de ontwikkeling van 

de bevolking(sopbouw) al bekend zijn en 
b. de richting van de problematiek evident is? 
Waarom zijn nog geen maatregelen voorgesteld die anticiperen op deze 

problematiek? 

107 
Wanneer zal het onderzoek naar de positie van vrouwen in de WAO zijn 

afgerond? 

Blz. 41 

108 
Welke initiatieven zijn er het afgelopen jaar in internationaal verband 

(multilateraal en bilateraal) ondernomen ten einde invoering van het 
woonlandbeginsel in de kinderbijslagwetgeving te bevorderen? 

109 
Is de regering voornemens om, in verband met de herziening van de 

kinderbijslag, een onderzoek te doen naar de kosten van levensonderhoud 
van kinderen in andere landen? 

110 
Hoe staat het met onderzoek naar de feitelijke situatie waarin weduwnaars 

met kinderen zich bevinden? 

111 
Waarom heeft de aankondiging van een adviesaanvrage over de herstruc-

turering van de AWW zo lang op zich laten wachten, gezien het feit dat al in 
de heroverwegingen (eerste ronde) hieraan aandacht werd geschonken? 

112 
Wat zal, naar verwachting, de toeneming zijn van het aantal echte 

minima als gevolg van de verlaging van het uitkeringspercentage van de 
bovenminimale uitkeringen tot 70%? 

113 
Zal de maand oktober in 1984 weer als toetsingsmaand dienen? 

114 
Waarom wordt slechts uitvoerig gesproken over de eenmalige uitkeringen 

in 1982 en 1983 en niets gezegd over 1984, terwijl de begroting het jaar 
1984 betreft? 

Blz. 43 

115 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de enquête bij pensioen-

fondsen en verzekeringsinstellingen naar omvang en hoedanigheden van 
bestaande aanvullende pensioenregelingen? 

116 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de Wet 

op de Pensioenkamer? 

117 
In welke mate leiden de maatregelen, die sinds medio 1982 zijn getroffen 

met betrekking tot het niet of onvolledig aanpassen van de uitkeringen 
krachtens de AOW als uitvloeisel van bestaande regelingen inzake aanvul-
lende pensioenvoorzieningen, tot verzwaringen van lasten voor het 
bedrijfsleven? 
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118 
Kan meegedeeld worden of overleg heeft plaatsgevonden tussen de 

Stichting Pensioenfonds voor Huisartsen, de staatssecretaris van Sociale 
Zaken en Werkgelegenheid en de staatssecretaris voor Volksgezondheid 
over het creëren in het pensioenreglement voor huisartsen van een 
afzonderlijk systeem van premieheffing voor huisartsen in dienst van 
wijkwelzijnscentra en vergelijkbare instellingen (zie ook antwoord op 
schriftelijke vragen van de leden Toussaint en Nypels van 4 maart 1983)? 

119 
Kan meegedeeld worden of ten departemente gewerkt wordt aan een 

wijziging van de Wet betreffende verplichte deelneming in een beroepspen-
sioenregeling, in die zin dat huisartsen in dienst van wijkwelzijnscentra en 
vergelijkbare instellingen de keuzemogelijkheid krijgen ofwel deel te 
nemen in het huisartsenpensioenfonds, dan wel in het pensioenfonds van 
de instelling waar zij werkzaam zijn? 

Blz.44 

120 
Hoe ver is de voorbereiding gevorderd van gelijkberechtiging van 

mannen en vrouwen in pensioenregelingen? 

121 
Wordt met betrekking tot de deling van pensioenrechten na scheiding in 

de SER-adviesaanvrage tevens aandacht gevraagd voor de pensioenpro-
blematiek in geval van huwelijkse voorwaarden, waarop het arrest van de 
Hoge Raad geen betrekking had? 

122 
Hoe is precies de relatie tussen het vermelde gegeven dat steeds meer 

wordt overgegaan tot een verdere verlaging van de minimumuittredings-
leeftijd in het kader van de VUT met de vermelding dat in het algemeen de 
financiële problemen van de VUT wel meevallen? 

Blz. 45 

123 
Wat zijn de meerkosten indien in 1984 de werknemersgroei in de sociale 

werkvoorziening resp. - 1 % , 0%, 1%, 2% zou bedragen? 

Blz. 46 

124 
Kan een beeld worden gegeven van de doorstroming naar reguliere 

banen van WSW-werknemers? 

125 
Wanneer kan het onderzoek van de Loontechnische Dienst met betrekking 

tot de WSW-beloning tegemoetgezien worden? 

126 
Worden de aangekondigde maatregelen met betrekking tot de leeftijds-

grens en de categorie-B-werknemers nog in afzonderlijke wetsvoorstellen 
of algemene maatregelen van bestuur aan de Kamer voorgelegd? 

Blz. 48 

127 
Met welke experimenten, die voor het beleid van belang worden geacht, 

is ingestemd? 

128 
Wat betekent «van cruciale betekenis» in par. 2.12.2.2? 
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129 
Wordt het wetsvoorstel tot wijziging van artikel 36 WWV voor de begro-

tingsbehandeling aan de Kamer aangeboden? 

130 
Wanneer zal de studie naar de problemen, verband houdende met de 

verstrekking voor rolstoelen, zijn afgerond en kan de Kamer voorstellen 
voor oplossingen tegemoet zien? 

Blz. 51 

131 
Om welke jurisprudentie gaat het hier, en is deze gepubliceerd? 

Blz. 52 

132 
Hoe groot is het aantal aanmeldingen op grond van artikel 1b van de 

Algemene Bijstandswet per 1 oktober 1983? 

133 
Bestaat er enig inzicht in hoeverre er bij via de GAB's vervulde vacatures 

sprake is van tijdelijke functies, respectievelijk functies die voor langere 
duur zijn? 

134 
Hoeveel van de 700 000 uitschrijvingen worden na enige tijd weer in het 

bestand van 900000 opgenomen, en welk aantal van de 900 000 inschrijvin-
gen zijn voor het eerst ingeschreven? 

Blz. 53 

135 
Welke oorzaken heeft het geringe aandeel van de vacaturemarkt dat door 

de GAB's wordt bestreken, 100 000 op 450 000 blijkbaar vervulde vacatures? 

136 
Kan medegedeeld worden wanneer de wet Verplichte vacaturemelding 

in werking treedt? 

137 
Op welke wijze zal de naleving van de wet Verplichte vacaturemelding 

geregeld worden? 

138 
Kan medegedeeld worden welke maatregelen genomen worden ter 

versterking van de marktgerichte aanpak van arbeidsvoorziening? 

139 
Kan medegedeeld worden welke maatregelen gerekend worden tot het 

preventief arbeidsmarktbeleid? 

140 
Op welke «veelbelovende groeisectoren» wordt gedoeld, als wordt 

gesteld dat het preventieve arbeidsmarktbeleid daarop zal worden gericht? 

141 
Aan welke alternatieven voor structurele werkgelegenheid wordt gedacht 

en op welke wijze moeten de arbeidsbureaus daarbij worden betrokken? 

142 
Wanneer is het SER-advies over de nieuwe Arbeidsvoorzieningenwet te 

verwachten? 
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Blz. 54 

143 
Kan met enige recente cijfers worden aangegeven waaruit de betekenis 

en de resultaten blijken van het Centraal Bureau Arbeidsvoorziening 
Academie? 

Welke ervaringen zijn inmiddels opgedaan met de steunpunten van dit 
bureau te Leiden en Rotterdam? Geven die geen aanleiding om ook 
spoedig tot deze steunpunten te komen in andere universiteitssteden, zoals 
bijvoorbeeld Nijmegen, waar een hoog percentage werkloze academici is? 

144 
Welke zijn de richtlijnen waaraan deze plannen minimaal moeten 

voldoen? 

145 
Zijn de door de arbeidsbureaus op te stellen gewestelijke arbeidsplannen 

reeds gereed? 

146 
Worden deze plannen in kaart gebracht en op enigerlei wijze op elkaar 

afgestemd? 

147 
Op welke wijze kunnen arbeidsbureaus een snelle en adequate vacature-

vervulling in de marktsector bewerkstelligen? 

148 
Is het de bedoeling deze arbeidsintensieve dienstverlening optimaal te 

vervullen? Is de personele bezetting daarbij toereikend? 

149 
Wat zijn de resultaten van de bemiddelaars die via een actieve bedrijfs-

benadering meer bekendheid gaven aan de arbeidsbureaus, ten einde 
meer vacatures te verwerven en kennis te vergaren over de functies, de 
arbeidsomstandigheden en de bedrijven? 

Blz. 55 

150 
Op welke wijze wordt bepaald, dat personen aan zelfredzaamheid voor 

wat betreft het zoeken van een baan (nog) niet toe zijn? 

151 
Op welke delen wijkt het organisatiemodel van de GAB's in de vier grote 

steden af van het ANS-model? 

152 
Hoe worden de middelen die voor het arbeidsmarktinstrumentarium ter 

beschikking worden gesteld over de verschillende regio's verdeeld en 
aldaar besteed? 

153 
In hoeverre is er reeds sprake van een meer regionale hantering van het 

arbeidsmarktinstrumentarium? 

154 
Kon er dit jaar in het kader van het taakstellingsbeleid overleg gepleegd 

worden met de Regionale Raden voor de Arbeidsmarkt? Zo niet, waaraan 
heeft dat gelegen en, zo ja, heeft dat geleid tot aanpassing van de voorstellen? 
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155 
Moeten regionale arbeidsmarktplannen centraal worden goedgekeurd? 

Zo neen, op welke wijze wordt dan zorg gedragen voor inpassing van de 
regionale plannen in het centrale overheidsbeleid? 

156 
Wat is de inhoud van een «regionaal arbeidsmarktplan»? 

Blz. 56 

157 
Kan aangegeven worden welke maatregelen overwogen worden om het 

arbeidsvoorzieningsinstrumentarium een sterkere ondersteunende functie 
te laten vervullen ten behoeve van de economische structuur? 

158 
Hoe wordt in dit verband «economische structuur» gedefinieerd? Hoe 

wordt de koppeling gezien tussen het arbeidsvoorzieningenbeleid en het 
(her)industrialisatiebeleid? 

159 
Kan een overzicht worden gegeven van het aantal aanmeldingen collectief 

ontslag over 1982 en van het eerste halfjaar van 1983, en het aantal daarbij 
aan de orde zijnde ontslagvergunningen? 

Blz. 57 

160 
Kunnen mededelingen worden gedaan over de uitbreiding van het 

KMBO? 

161 
Hoe luidt het genoemde kabinetsstandpunt ten aanzien van de herstruc-

turering van het beroepsonderwijs in het tweede verslag van de commis-
sie-Wagner? 

162 
Bij welke opleidingssectoren zijn nu opleidingsfondsen ten behoeve van 

het leerlingwezen tot stand gekomen? Zijn er concrete aanwijzingen dat 
daarvan inderdaad een groei van de instroom mag worden verwacht? In 
hoeverre is er sprake van aanpassing van het leerlingwezen aan veranderde 
behoeften bij respectievelijk bedrijfsleven en deelnemers? 

163 
Kan gespecificeerd worden welke bedragen uit het Jeugdwerkplan 

bestemd worden voor het sociaal-cultureel werk voor jeugdigen? 

164 
Kan de verdeling over de regio's aangegeven worden? 

Blz. 58 

165 
Hoeveel vrouwen nemen deel aan om-, her- en bijscholing, ten einde zich 

te richten op andere functies dan de gebruikelijke? 

166 
Hoeveel meisjes nemen via extra subsidiemogelijkheden deel in het 

leerlingstelsel en aan de cursussen «Jeugdige Werklozen»? Waaruit 
bestaat die extra subsidiemogelijkheid? 
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167 
Kan de minister inzicht verschaffen in de mate waarin tot op heden 

arbeidsvoorzieningsinstrumenten vrouwen respectievelijk mannen berei-
ken? 

168 
Hoeveel vrouwen volgen een beroepsgerichte opleiding door middel van 

de CVV? Om welke functies gaat het hierbij? 

169 
Wat is de medewerking van de CVV's aan de proefprojecten beroepskwa-

lificerende educatieve activiteiten? Welke beschikbare opleidingen zijn 
ingezet en hoeveel deelnemers en deelneemsters hebben eraan deelgeno-
men? 

170 
Heeft de medewerking van de CVV's aan de proefprojecten de instroom 

van reguliere CVV-cursisten belemmerd? 

171 
In hoeverre is er sprake van wachttijden bij opleidingsrichtingen van de 

CVV's? 

172 
Welke opleidingsrichtingen kennen wachttijden en hoe lang zijn die in 

het algemeen? 

173 
Hoe wil het kabinet het streven naar een vergroting van het aantal 

vrouwen dat bij de CVV's geplaatst kan worden realiseren, indien tegelij-
kertijd een grens wordt gelegd bij het aantal CVV-plaatsen en het benodigde 
aantal formatieplaatsen niet wordt ingevuld? 

174 
Welke zijn de oorzaken dat minderheidsgroepen niet naar evenredigheid 

in het taakstellend arbeidsvoorzieningenbeleid worden opgenomen? 

175 
Waarom zijn de werkgelegenheidsverruimende en plaatsingsbevorderen-

de maatregelen nog onvoldoende toegankelijk voor minderheden? 

176 
Waar ligt in eerste instantie de verantwoordelijkheid voor die toeganke-

lijkheid? 

177 
Welke aanvullende maatregelen zijn genomen om dit te verbeteren? 

178 
Wat wordt precies bedoeld met de zinsnede «dat het nog niet kunnen 

voldoen aan de taakstelling niet opgaat voor scholingsvoorzieningen.Hierbij 
is zelfs sprake van een oververtegenwoordiging»? 

Blz. 59 

179 
Op welke specifieke projecten wordt gedoeld, die in 1983 en 1984 een 

grotere deelname van mensen uit minderheidsgroepen aan werkgelegen-
heidsverruimende voorzieningen in het verschiet zouden brengen? 

180 
Wanneer zullen de resultaten van het onderzoek naar de arbeidsmarkt-

problematiek in het ambachtelijke midden- en kleinbedrijf beschikbaar zijn? 
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Blz. 60 

181 
Wanneer kan de memorie van antwoord over het voorstel van wet 

betreffende de arbeidsvoorziening in de zeevaart tegemoet worden gezien? 

182 
Hoeveel personen zijn er in de off-shore-sector werkzaam en hoe is de 

personele bezetting over de verschillende nationaliteiten verdeeld? 

183 
Welk beschikbaar arbeidsvoorzieningsinstrumentarium kan op welke 

wijze worden ingezet voor perspectiefvolle activiteiten? Met welk instru-
mentarium van het ministerie van Economische Zaken wordt op welke 
manier naar mogelijkheden tot samenhang gezocht? Betreft dit uitsluitend 
scholingsmaatregelen? 

184 
Hoe wordt het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid mede 

betrokken bij de herstructurering van een aantal sectoren en bij reorganisa-
ties van grote ondernemingen? Is dat uitsluitend via het arbeidsvoorzie-
ningsinstrumentarium, om kennis van vaardighedenpotentieel op te 
bouwen? Waarom kunnen de betrokken sectoren en grote ondernemingen 
dat zelf niet? 

185 
Waaruit bestaat de bezinning op de rol van het departement ten aanzien 

van sectorherstructureringen? 

Blz. 61 

186 
Zijn concrete voorbeelden te geven van structurele ontwikkelingen, die 

een deel van de hoge werkloosheid in de bouwnijverheid veroorzaken? 

187 
Wanneer volgt het regeringsstandpunt over het zogenoemde «HARK-rap-

port»? 

188 
Wanneer kan het advies van de Beleidscommissie Bevordering Vakop-

leiding Bouwnijverheid tegemoet worden gezien? 

189 
Is nu reeds bij benadering vast te stellen hoe groot de daling zal zijn van 

het werkgelegenheidsniveau in de diverse sectoren van de kwartaire 
sector? 

190 
Zijn de resultaten van de in samenwerking met het ministerie van 

Binnenlandse Zaken opgezette inventarisatie van de effecten van de 
ombuigingen al bekend? 

191 
Wat wordt bedoeld met een «planvorming kwartaire sector»? 

192 
Wanneer kunnen de resultaten van het onderzoek naar de werkloosheids-

situatie in de oude wijken van de grote(re) steden nu eindelijk tegemoet 
gezien worden? 
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Blz. 62 

193 
Hoe wordt het bedrag van f150 min. verdeeld over de genoemde 

gewesten? 

194 
Heeft een nadere vaststelling van de aanwending van de middelen door 

de organen van arbeidsvoorziening reeds plaatsgevonden? 

195 
Hoever zijn de besprekingen over het Friese plan «Bouwen werkt» 

gevorderd en wanneer worden die afgerond? 

196 
Welke zijn de knelpunten die door het ministerie van Sociale Zaken en 

Werkgelegenheid en die van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en 
Milieubeheer zijn aangedragen? 

Blz. 63 

197 
Kan een overzicht worden gegeven van het aantal personen dat met 

beroepenvoorlichting wordt bereikt? 

198 
Is het waar, dat de onderwijswereld de voorlichting en keuzebegeleiding 

omtrent mogelijke beroepsalternatieven op bevredigende wijze overneemt? 

199 
Welke categorie werkzoekenden zonder begeleiding is in staat zich zelf 

een beeld van bepaalde beroepen te vormen via voorlichtende brochures 
en via bedrijfsrapportages? 

200 
Hoe werkt het beroepskeuze-zelfonderzoek? 

201 
Hoe wordt het uitzoeken van een roldoorbrekend beroep (voor beide 

geslachten) op deze wijze bevorderd? 

Blz. 64 

202 
Wanneer zal het kabinet verdere voorstellen over het beroepskeuzevoor-

lichtings en -adviseringswerk aan de Kamer zenden? 

203 
Op welke wijze denkt het kabinet het beroepskeuzewerk te concretiseren 

en welke financiële ruimte is daarvoor noodzakelijk en beschikbaar? 

204 
Met welk bedrag zullen de subsidiebedragen voor het particuliere 

beroepskeuzewerk verminderen? 

205 
Betekent dit dat een aantal bureaus zal moeten sluiten? 

206 
Op welke wijze worden personen met een zwakke positie op de arbeids-

markt onderkend? 
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207 
Is ooit onderzoek gedaan naar het feitelijke effect van de loonsuppletiere-

gelingen ex WW en WWV? Zo ja, met welke resultaten? 

Blz. 65 

208 
Hoeveel CVV-cursusplaatsen zouden worden geschapen indien de eerder 

voorgenomen uitbreiding zou worden doorgevoerd? In hoeverre betekent 
de thans besloten bezuiniging dat ook de noodzakelijke modernisering en 
het opzetten van nieuwe cursussen worden belemmerd? Welke plannen 
zijn nu geschrapt? 

209 
Kan een overzicht gegeven worden van de capaciteit van de CVV's en 

van de voorgenomen uitbreiding? 

Blz. 66 

210 
Hoeveel personen worden er met behulp van scholingsmaatregelen 

jaarlijks opgeleid? 

211 
Kunnen de resultaten weergegeven worden van de verschillende 

scholingsmaatregelen met betrekking tot 
het aantal personen in scholing; 
de verhouding mannen en vrouwen; 
het percentage vroegtijdige beëindiging; 
het aantal afgeronde opleidingen; 
de plaatsingsmogelijkheden; 
de gemiddelde kosten per toepassing? 

212 
Op hoeveel moeilijk plaatsbaren wordt de plaatsingsbevorderende 

maatregel toegepast? 

213 
Kan een overzicht worden gegeven van de spreiding van CVV's en CBB's 

over het land? In hoeverre sluiten deze instellingen op elkaar aan, respec-
tievelijk voor de CBB's ook op andere opleidingsmogelijkheden in de 
diverse regio's? 

214 
Kan een overzicht gegeven worden van de BKE-projecten in uitvoering in 

1983 en in voorbereiding voor 1984? 

215 
Kan een overzicht gegeven worden van de mate waarin bedrijven 

profiteren van arbeidsvoorzieningsmaatregelen, uitgesplitst naar grote, 
middelgrote en kleine ondernemingen? 

Blz. 67 

216 
Waarom dient de Arbowet nog eens op haar doelmatigheid te worden 

onderzocht? 

217 
Tot welke bevindingen heeft dit onderzoek tot dusverre geleid? 

218 
Tot welke vertragingen bij de invoering zal dit onderzoek leiden? 
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219 
Kan enig cijfermatig inzicht worden gegeven in de ontwikkeling van het 

personeelsbestand bij de Arbeidsinspecties gedurende de laatste drie 
jaren? 

220 
Welke uitbreiding wordt voorzien in de jaren 1984 en 1985 in verband 

met de gedeeltelijke invoering van de Arbowet? 

221 
Aan welk tempo denkt de regering, als zij van oordeel is dat invoering 

van de wet en modernisering en uitbreiding van de Arbeidsinspectie 
«gelijke tred» moeten houden? 

222 
Wordt door de Arbeidsinspectie, met haar know-how, ook aandacht 

besteed aan die arbeidsprojecten waarbij gewerkt wordt met behoud van 
uitkering? 

Blz. 68 

223 
Hoe ver zijn de voorbereidingen gevorderd van de invoering van de 

Arbowet op de werkomstandigheden van het personeel in het gevangenis-
wezen? 

224 
Hoe ver is de voorbereiding van de invoering van de artikelen 9 en 31 

van de Arbowet gevorderd? 

225 
Kan reeds worden medegedeeld wanneer de Kamer de aangekondigde 

brief over het verdere verloop van invoering van de artikelen 4, 6, 10 en 12 
van de Arbowet kan verwachten? 

226 
In hoeverre stelt de z.g. Seveso-richtlijn van de EG zwaardere eisen aan 

de veiligheid bij bepaalde industriële activiteiten? Hoe lang kan het nog 
duren voor de verplichtingen voor de betrokken ondernemingen van kracht 
zijn? 

Blz. 69 

227 
Heeft de wijziging van het Veiligheidsbesluit mede betrekking op sanitaire 

voorzieningen op bouwplaatsen? 

Blz. 71 

228 
Wat waren de beleidsaanbevelingen in het rapport van de deskundigen-

werkgroep van de SER-commissie Arbeidswetgeving over geluid op de 
arbeidsplaats? Welke beleidsmaatregelen worden nu door het Directoraat-
Generaal van de Arbeid voorbereid? 

229 
Tegen wanneer zijn er resultaten te verwachten van de gestarte onder-

zoeken naar trillingen op de arbeidsplaats? Wat gebeurt er inmiddels aan 
bestrijding van gezondheidschadende trillingen? 
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Blz. 72 

230 
Tegen wanneer kunnen resultaten worden verwacht van het onderzoek 

naar de mogelijkheden om ziektewetgelden te gebruiken voor arbeidsplaats-
verbetering ten behoeve van het voorkomen van ziekten? 

Blz. 73 

231 
Betekent de voorgenomen wijziging een versoepeling of een verscherping 

van de regeling omtrent rusttijden? 

232 
Wanneer zal een kortere werkweek dan een van 40 uur als uitgangspunt 

worden genomen in verband met arbeidsduurverkorting? 

Blz. 84 

233 
Kan worden medegedeeld, hoeveel tewerkstellingsobjecten voor erkende 

gewetensbezwaarden militaire dienst meer dan de minimumbedragen voor 
de tewerkstelling hebben betaald en hoeveel tewerkstellingsobjecten 
minder hebben betaald? Hoeveel hebben deze instellingen meer of minder 
betaald? Hoeveel tewerkstellingen om niet hebben het afgelopen jaar 
plaatsgehad en bij welke instellingen? 

234 
Hoe denkt de minister de toeneming van de door hem begrote middelen 

van de afdeling Tewerkstelling Erkende Gewetensbezwaarden militaire 
dienst te realiseren? 

235 
Kan worden aangeduid hoe het bedrag, vermeld onder begrotingspost 

123, is opgebouwd? 

236 
Wat is de reden dat de opbrengst van middelen voor de afdeling Tewerk-

stelling Erkende Gewetensbezwaarden militaire dienst gedaald in 1983 ten 
opzichte van 1982 van ruim f33,6 min. naar f25,6 min.? 

237 
Waarom was in 1982 de staat van middelen van de afdeling Tewerkstelling 

Erkende Gewetensbezwaarden militaire dienst f33,6 min., terwijl er in dat 
zelfde jaar f 35 min. ontvangen is van de instellingen voor plaatsing van 
erkende gewetensbezwaarden? 

238 
Kan een overzicht worden gegeven van de nog op een erkenningsproce-

dure, respectievelijk op tewerkstelling wachtende dienstweigeraars? 

239 
Wat zijn de meerkosten, indien 200 gewetensbezwaarden in 1984 op een 

groot tewerkstellingsobject geplaatst zouden worden? 

Blz. 85 

240 
Welke landen in Midden-Amerika en West-Afrika zijn bezocht om na te 

gaan of daar emigratiemogelijkheden voor Nederlanders liggen? In 
hoeverre is de bevordering daarvan verantwoord in verband met de 
situatie van de mensenrechten in die landen? Wordt in de voorlichting aan 
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potentiële emigranten, ook bij voorbeeld naar Indonesië, aan dit aspect 
aandacht besteed? 

Blz. 88 

241 
Op welke wijze heeft de IAO gereageerd in de afgelopen drie jaren op de 

klachten van vakbondszijde over het inperken van de vrijheid van onder-
handelen? 

Blz. 89 

242 
Kan worden medegedeeld of er nog meer door Nederland niet-bekrachti-

gende ILO-verdragen bestaan buiten de in de toelichting genoemde? 

Blz. 90 

243 
Wat zijn de bezwaren tegen de bekrachtiging van ILO-verdrag 134 over 

het voorkomen van arbeidsongevallen bij zeevarenden (1970)? 

244 
In hoeverre zijn officiële werkloosheidscijfers van de EG-landen vergelijk-

baar, gezien bij voorbeeld het al dan niet aanwezig zijn van regelingen, die 
leiden tot andere grenzen tussen werkloosheid en arbeidsongeschiktheid? 

245 
Welke Nederlandse projecten zijn de laatste jaren gefinancierd met 

gelden uit het Europees Sociaal Fonds? 

246 
Welke maatregelen overweegt de regering om de voor 1984 voor 

Nederland beschikbare middelen uit het ESF ook volledig te benutten? 

Blz. 91 

247 
Hoe zal Nederland de resolutie van 3 juni 1983 uitvoeren? 

248 
Wat is de achtergrond van het niet verkrijgen van overeenstemming met 

betrekking tot de ontwerp-richtlijnen deeltijdarbeid en uitzendarbeid? 

249 
Wat is het standpunt van de Nederlandse regering? 

250 
Waarop is de conclusie gebaseerd dat met betrekking tot de arbeidsduur-

verkorting concrete acties moeilijk te realiseren zijn? 

251 
Wat is de opvatting van de Nederlandse overheid op dit punt? 

Blz. 92 

252 
Kan worden aangeduid op welke punten de Benelux-Minitop van 

November 1982 heeft geleid tot een meer eensgezind optreden van België, 
Luxemburg en Nederland op de daarop volgende EG-Jumbo? Waar lagen 
toch nog verschillen in standpunt? 
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253 
Is er tussen andere Europese landen - bij voorbeeld Frankrijk en België -

wèl een regeling getroffen voor valutawisselingen voor grensarbeiders? Zo 
ja, hoe is dit dan geregeld? 

Blz. 93 

254 
Kan informatie verstrekt worden over de resultaten van de in oktober 

gehouden bijeenkomst van de Benelux-ministeriële werkgroep? 

255 
In hoeverre heeft de Parijse Conferentie van Europese ministers van 

Arbeid conclusies opgeleverd over bij voorbeeld overeenkomsten, verschil-
len of mogelijkheden van meer coördinatie bij het arbeidsmarktbeleid? 

Blz. 94 

256 
Zal de -2%-operatie naar evenredigheid worden gespreid over alle 

functies en rangen en over de centrale en decentrale diensten, afdelingen 
e.d.? 

257 
Hoe moeten de 1100 medewerkers, die boven de sterkte bij het departe-

ment werkzaam zijn, verdeeld worden over WSW, WVM en TEG? Staat de 
zinsnede «De financiering van de veelal niet tijdelijke taken die deze 
bijzondere personeelscategorieën vervullen, staat in de toekomst niet bij 
voorbaat vast en zal eveneens nadere prioriteitstelling vragen» - althans 
voor de WVM - niet op zeer gespannen voet met hetadditionaliteitsbeginsel? 

Blz. 95 

258 
Wat moet worden verstaan onder het «zo veel mogelijk voorkomen van 

gedwongen ontslag van medewerkers»? 

Blz. 96 

259 
Hoe was de Adviesgroep Intern Arbeidsklimaat samengesteld en wat 

waren haar aanbevelingen? Wat was het oordeel daarover van de overleg-
organen? 

260 
Hoe was de samenstelling van het totaal aan gekozen vertegenwoordigers 

in de Dienstcommissie Nieuwe Stijl naar leeftijd, salarisklasse en vakbonds-
richting, vergeleken met a de vroegere stukken en b de personeelssamen-
stelling? 

Blz. 97 

261 
Wat wordt bedoeld met «het gebruikelijke overleg», waarin de aanbeve-

lingen inzake decentralisatie van het personeelswerk zijn besproken en 
aanvaard? 

262 
Is het door de werkgroep STARRD opgestelde «plan van aanpak» tevens 

een aanzet tot het in de aanhef van deze paragraaf genoemde toekomstige 
organisatiebeleid in het algemeen? Zo ja, waarom worden alleen «verwante» 
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beleidsterreinen als privatisering en deregulering met het project Reorgani-
satie Rijksdienst in relatie gebracht en niet bij voorbeeld democratisering, 
emancipatie en herverdeling van arbeid? 

Blz. 11 

263 
Kunnen de kosten van de regeling «Bijstand eigen huis» worden uitge-

splitst? 

BIJLAGE VIII (stuk nr. 3) 

Blz. 56 

264 
Wat betekent het herziene ombuigingsvoorstel op de particuliere beroeps-

keuzevoorlichting voor de tarieven voor de burgers in 1984, 1985 en 1986? 

BIJLAGE X 

Blz. 61 

265 
Welke sociale zekerheidswetten zijn bedoeld, als wordt gezegd, dat 

sommige zelfs zonder noemenswaardige financiële onderbouwing zijn 
ingevoerd? 

Blz. 65 

266 
Hoe groot is naar verwachting in 1984 het «overig inkomen actieven» in 

percentage van het nationaal inkomen? 

Blz. 68 

267 
Zullen naast het kwantificeren van de gevolgen van het in de adviesaan-

vraag uitgewerkte verband tussen leeftijd en duur van de uitkering op de 
werkloosheidscomponent in de WAO ook de gevolgen van alternatieven, 
(de voorstellen van de werkgevers, werknemers en kroonleden) becijferd 
worden voor het uitkeringsgerechtigdenbestand van de WAO? 

Blz. 82 

268 
Welke bedragen zouden op jaarbasis gemoeid zijn met de bovenwettelijke 

uitkeringen in de WAO en ZW ten gevolge van 
a. het achterwege laten van de indexaanpassing en het korten van de 

uitkeringen met 3,5% in het volgend jaar? 
b. het verlagen van de uitkeringspercentages conform de voorstellen in 

de SER-adviesaanvraag? 

269 
Welke voorstellen van kabinetszijde zijn in voorbereiding om een strikte 

scheiding tussen het wettelijke en het bovenwettelijke uitkeringsregime te 
bewerkstelligen, opdat de ombuigingen per saldo niet leiden tot kostenstij-
gingen voor de werkgevers? 
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Blz. 83 

270 
Zullen de voorstellen in de SER-adviesaanvraag inzake de WAO leiden 

tot extra lasten voor de werkgevers in de pensioenensfeer? 

271 
Zijn er gezien de financieringsproblemen rondom de AOW voorstellen te 

verwachten in de zin van kortingen en/of premieverhogingen? 

272 
Kan becijferd worden welke de totale kosten van de bedrijfspensioen-

fondsen zijn bij een verlaging van de AOW met 3,4% en een algehele 
loonkostendaling in het bedrijfsleven van 0,5 a 1%? 

Blz. 84 

273 
In hoeverre zullen, bij een korting op de AOW met 1 %, kostenstijgingen 

voor de werkgevers optreden wegens het verhogen van de aanvullende 
pensioenen in de categorieën b en c, zoals beschreven op de bladzijden 84 
en volgende in de memorie van toelichting? 

Blz. 93 

274 
Op welke wijze is de hoogte van het drempelbedrag voor bijzondere 

noodzakelijke kosten (f 162,75) tot stand gekomen? Om welke reden, 
andere dan bezuinigingsoverwegingen, is gekozen voor afschaffing van de 
telefoonkostenvergoeding uit het voorzieningenpakket van de AAW? 

Blz. 95 

275 
Wat is het effect voor modale WAO-ers (respectievelijk WAO-ers met een 

maximumdagloon) van de verlaging van 76,5% naar 70% (daarbij niet als 
grens 1 januari 1984 hanterend)? 

Blz. 98 

276 
Welke rijksbijdragen zij nog aanwezig, na de voorgenomen terugtrekking 

van f 1,2 mld.? 

De voorzitter van de commissie, 
Kraaijeveld-Wouters 

De griffier van de commissie, 
Van der Windt 
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